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با وجود انتخاب احمد ســـعادتمند به عنـــوان مدیرعامل 

جدید باشگاه استقلال همچنان حاشیه ها در این باشگاه 

ادامه دارد و این درحالی اســـت که به تازگی با افشای سند 

مربوط بـــه کمک های مالی عضو مســـتعفی هیات مدیره 

استقلال و جریمه دیرکرد کمک میلیاردی او به آبی پوشان 

حاشیه ها پیرامون این باشگاه شدت گرفته و انتقادها نسبت 

به عبدالرضا موســـوی، افزایش پیدا کرده اســـت. خبرنگار 

»فرهیختـــگان« در گفت وگـــو با عضو ســـابق هیات مدیره 

درخصوص کمک هایش به اســـتقلال کـــه طبق توافق باید 

روزانـــه ۵۰ میلیون تومان بابت دیرکرد آن دریافت کند، به 

صحبت پرداخت هرچند موسوی تاکید کرده جریمه دیرکرد 

روزانه با پیشنهاد مدیران وقت استقلال در قرارداد گنجانده 

شده و خودش نقشی در آن نداشته است. متن این گفت وگو 

را در ادامه می خوانید.

از روزی که نام تان برای حضور در استقلال مطرح شد آغاز 

کنیم. چه اتفاقی افتاد که به باشگاه نزدیک شدید؟

نیم فصل تمام شـــده بود و همه تیم ها تمرینات خود را آغاز کرده 

بودند، اما باشگاه استقلال اوضاع مناسبی نداشت و دقیقا این 

وضعیت همزمان شده بود با رفتن استراماچونی از تیم. بازیکنان 

نیز به خاطر مشکلات مالی تمرین نمی کردند و از سوی دیگر آقایان 

راهی قطر شده بودند تا به بهانه مذاکره برای بازگشت استراماچونی 

با دی بیاسی مذاکرات نهایی را انجام داده که اتفاقاً کار را هم با 

این مربی ایتالیایی تمام کرده و حتی برایش بلیت تهران را هم رزرو 

کرده بودند. اوضاع باشگاه چه از لحاظ مالی و چه از لحاظ فنی 

بسیار خراب بود و اصلا وضعیت نرمال و مناسبی در استقلال وجود 

نداشت و حاشیه ها بیداد می کرد. تیم تمریناتش را آغاز نمی کرد و 

آقایان هم به بهانه مربی محبوب هواداران به دوحه رفته بودند تا با 

یک سرمربی دیگر قرارداد ببندند. در این حین برخی دوستان در 

باشگاه با مشاهده این وضعیت از من درخواست کردند تا به عنوان 

یک استقلالی به تیم محبوبم کمک کنم و من هم از آن جایی که 

می دیدم هواداران طی چند ماه گذشـــته به خاطر آشفتگی ها و 

ترک تیم از سوی اســـتراماچونی حرص وجوش زیادی خورده و 

در آن روزها ناراحتی زیادی را از این بابت متحمل شـــده بودند و 

مدام خبر اعتصاب و تجمع هواداران منتشر می شد ابتدا به خاطر 

کشورم و سپس به خاطر تیم محبوبم استقلال، برای کمک به این 

باشگاه اعلام آمادگی کردم.

البته این اعلام آمادگی منجر به ملاقات شما با سلطانی فر، 

وزیر ورزش شـــد که در آن برهه برخی گفتند برای اولین بار 

وزیر را ملاقات کردید.

خیر، این طور نیســـت. دوســـتی دیرینه ای با سلطانی فر دارم و 

قبل از اینکه او وزیر ورزش شـــود با وی رفاقت داشتم و همدیگر 

را می شناختیم و این طور نبود که کسی بخواهد ما را با هم آشنا 

کند یا با واسطه با هم دیدار و ملاقات کنیم. 

و در آن جلسه چه گذشت؟

به وزیر گفتم به خاطر مملکت و تیم بزرگ استقلال، حاضرم به این 

باشگاه کمک کنم البته اگر شما صلاح بدانید. وزیر وزش اعلام 

کرد مشکل استقلال الان بحث نقدینگی است و اگر می شود یک 

کمک مالی فوری داشته باشم تا به محض واریزی اسپانسر یعنی 

شـــرکت ایرانسل، کمکی که کرده ام بعد از دوهفته تسویه شود. 

وزیر به من گفت شـــما مبلغی را واریـــز کن تا درصدی از قرارداد 

بازیکنان واریز شود تا به این وسیله تمرینات نیز پیگیری شده و 

بعد از دو هفته واریزی ایرانسل انجام شده و شما بعد از این مدت 

حسابتان را تسویه و در ادامه، برنامه های بلندمدت اقتصادی تان 

را در باشگاه استقلال دنبال کنید.

گویا بحث تامین مالی برای ســـرمربی خارجی جدید یعنی 

دی بیاسی هم در این جلسه مطرح شد.

بله، درســـت اســـت اما من اعلام کردم در این برهه زمانی آوردن 

ســـرمربی خارجی دیگری برای استقلال در این شرایط به صلاح 

نیست و بهترین گزینه درحال حاضر برای این تیم فرهاد مجیدی 

است. این در حالی است که دو سه هفته قبل از آن اسم مجیدی 

برای جانشینی استراماچونی مطرح شده بود، اما هجمه ای که 

ایجاد شد این مربی را وادار به عقب نشینی کرده و موجب شده بود 

تا در آن زمان فرهاد، سرمربیگری استقلال را قبول نکند و پرونده 

او از طرف وزارت و باشگاه استقلال بسته شده بود. با این حال با 

تاکید و اصراری که داشتم بار دیگر به وزیر گفتم الان مجیدی با 

توجه به شرایط، بهترین انتخاب برای سرمربیگری استقلال است.

چطور به این نتیجه رسیدید که فرهاد بهترین گزینه است؟

درهرصورت او فصل گذشته هم برای مدتی مربی و سپس سرمربی 

استقلال شده بود و شناخت خوبی از شرایط تیم داشت و به نظرم 

به خاطر مســـائل فنی و بعد محبوبیتـــش، بهترین گزینه برای 

سرمربیگری تیم به شمار می رفت. 

نظر وزیر ورزش هم روی مجیدی، مثبت بود؟

او گفت مجیدی نمی آید چون ســـه هفته قبل به او سرمربیگری 

استقلال پیشنهاد شد، اما نیامد؛ ولی من تلاش کردم این اتفاق 

رخ دهد. همان لحظه با امیر سلطانی تماس گرفتم و از او خواستم 

به مجیدی بگوید که با من تماس بگیرد و بلافاصله برای اولین بار او 

با من تماس گرفت و باهم صحبت کردیم. ما از قبل هیچ ارتباطی 

باهم نداشتیم و این تماس و صحبت برای اولین بار انجام می شد. 

در ایـــن تماس به فرهاد مجیدی گفتم حاضری ســـرمربیگری 

استقلال را قبول کنی که او پاسخ داد اگر شرایط مهیا باشد باعث 

افتخارش است که به تیم محبوبش خدمت کند. جو بدی در آن 

زمان پیرامون تیم حکمفرما بود و نام هرکسی به عنوان جانشین 

استراماچونی مطرح می شد. هواداران به او توهین می کردند و 

واقعا جرات می خواست که فرد دیگری سرمربی استقلال شود. 

و همانجا آمدن دی بیاسی منتفی شد!

بله، به وزیر گفتم که مجیدی اوکی داده و لطفا پرونده دی بیاسی 

را ببندید. همان شب هم با مجیدی برای یک سری توضیحات، 

جلسه برگزار کرده و به او گفتم شما مسائل فنی را به عهده بگیر 

و من هم به عنوان یک هوادار تیم را کمک می کنم و پشـــتیبانت 

هستم. این درحالی بود که هنوز تا آن زمان حکمی برای حضورم 

در هیات مدیره باشگاه صادر نشده و فقط یک هوادار بودم و روی 

حساب صحبتی که کردم مجیدی، سرمربیگری استقلال را قبول 

کـــرد. البته در آن زمان هم مجیدی و هم وکیلش در مصاحبه ای 

عنوان کردند که اگر هر فرد دیگری به جز موسوی با وی صحبت 

می کرد، بعید بود سرمربیگری استقلال را قبول کند و با توجه به 

قول ها و قوت قلبی که موســـوی داد، حاضر شده به نیمکت این 

تیم برگردد. تا آن زمان هیچ پســـتی نداشتم و فقط به عنوان یک 

هوادار، فرهاد را برای سرمربیگری استقلال راضی کردم. درواقع با 

تصمیم و پافشاری ای که داشتم مجیدی سرمربی استقلال شد.

یعنی تا آن زمان کمک های مالی تان هم به عنوان یک هوادار 

انجام می شد؟

بله، درســـت اســـت در همان زمان به درخواست وزیر و اعضای 

هیات مدیره اســـتقلال، پولی را به باشگاه قرض دادم و این قرض 

هم به این شکل بود که مسئولان باشگاه به من اعلام کردند قرار 

اســـت تا دو هفته آینده ایرانسل یک واریزی ۸ میلیاردی داشته 

باشد و شما هر پولی را تا این سقف به ما دهید طی دو هفته آینده 

پس خواهیم داد که در ادامه با درخواســـت آنها و مکتوب شدن 

این موضوع مبلغ ۷ میلیارد تومان همان روز مستقیم به حساب 

بازیکنان و کادرفنی واریز شد. در این بین قرار شد تا قراردادی نیز 

درخصوص این کمک مالی تهیه و تنظیم شود. البته برای تضمین 

از باشگاه درخواست چک یا سفته کردم که آنها اعلام کردند نه چک 

دارند و نه سفته و به پیشنهاد خودشان این طور اعلام کردند که ما 

یک قرارداد دیگر هم با یک شرکت دیگر بسته ایم که طی آن برای 

دیرکرد، جریمه ای را به ازای هر روز تعیین کرده ایم تا درخصوص 

مبلغ واریزی شما نیز همین کار را انجام دهیم. من هم پذیرفتم.

پس این پیشـــنهاد دریافت خسارت برای دیرکرد به ازای هر 

روز از طرف خود باشگاه بود؟

بله، دقیقا این پیشنهاد از طرف استقلال داده شد، چون قرارداد 

مشابه دیگری را با یک شرکت دیگر قبل از من بسته بودند و از سوی 

دیگر آنها هیچ ضمانتی برای بازگشـــت پول ازجمله چک وسفته 

نداشـــتند. نکته قابل توجه اینکه دوســـتان به جای دو هفته از 

من درخواســـت کردند برای بازپرداخت سه هفته تعیین شود تا 

جریمه ای تعلق نگیرد که بلافاصلـــه اعلام کردم نه دوهفته و نه 

سه هفته، بلکه دوماه دیگر این پول را پس بدهید و این دوماه هم 

به صورت قرض الحسنه این پول، در اختیارتان باشد چون وزیر از 

من درخواست کرده و به احترام صحبت وزیر و عشق به استقلال، 

دو ماه دیگر این پول را پس بدهید. با اینکه شرایط اقتصادی بدی 

نیز حکمفرما بود و دلار ۱۱ هزار تومانی دو ماه بعد تقریبا ۱۵ هزار 

تومان شده بود و اعلام کرده بودم با اینکه طی این دوماه از لحاظ 

مالی متضرر می شـــوم، اما به عشق اســـتقلال این ضرر و زیان را 

به جان می خرم. وزیر نیز تحت فشار بود و به نوعی نیز می خواستم 

با این اقدام به دوست قدیمی ام کمک کنم. بلافاصله پرداختی به 

کادرفنی و بازیکنان انجام و تمرینات استقلال از سر گرفته شد، 

قرارداد مجیدی هم در دفتر من تنظیم شد و او هم به عنوان سرمربی 

کارش را آغاز کرد. به نظر شـــما اگر من نبـــودم در آن زمان کدام 

هوادار حاضر می شد هفت میلیارد تومان به استقلال کمک کند؟

پس چطور در زمان ســـفر استقلال برای حضور در پلی آف 

لیگ قهرمانان آســـیا، یک بار دیگر این تیم بی پول شد و از 

شما خواستند تا تیم را همراهی کنید؟

چون همه هفت میلیارد تومان بین بازیکنان و کادر فنی تقسیم 

شد و این تیم برای سفر به دبی حتی ۱۰ هزار تومان هم نداشت. 

بنابراین یک بار دیگر وزیر از شخص من خواهش کرد تا به همراه 

تیم بروم و حواسم به استقلال باشد. همان زمان هم نه به عنوان 

عضـــو هیات مدیره، بلکه به عنوان یک هوادار و به خاطر رفاقت و 

درخواست وزیر ورزش این کار را انجام دادم و در این بین تمامی 

هزینه های ســـفر به امارات و قطـــر در پلی آف و دو دیدار مرحله 

گروهی در کویت و اربیل را هم پرداخت کردم. بعد از این خدمات، 

تازه آقای وزیر از من خواست تا عضو هیات مدیره استقلال شوم 

تا ضمن قدردانی از زحماتم، اســـتقلال بتواند بیشتر از خدماتم 

استفاده کند، یعنی تا آن لحظه فقط طرفدار استقلال بودم و هیچ 

پست و سمتی در این باشگاه نداشتم. یعنی دو ماه بعد از واریزی 

۷ میلیاردی تازه عضو هیات مدیره شدم که آن هم به صورت شفاهی 

اعلام شد و حکم مکتوبی صادر نکردند.

8 میلیارد ایرانسل واریز شد و پول شما را ندادند؟

بله، آن پول را ایرانســـل به حساب باشـــگاه واریز کرد، اما آقایان 

طبـــق قول و قراردادی که تنظیم شـــده بود هفت میلیارد من را 

پس ندادند. اگر اســـتقلال خلف وعده نمی کرد و پولم در موعد 

مقرر برگردانده می شـــد هیچ کدام از این حرف و حدیث ها پیش 

نمی آمد. مشکل این بود که پولی که از ایرانسل گرفتند به جای 

تسویه حســـاب و بازپرداخت، صرف امور دیگری شد و در ادامه 

تاخیر دو ماهه دیگری نیز پیش آمد. اول قرار بود این پول ســـه 

هفته ای بازپرداخت شود و من خودم گفتم دوماه و حالا هم دوماه 

از آن دو ماهی که خودشان تعیین کرده بودند، گذشته و خبری 

از تسویه حساب نیست.

به نظر شـــما چرا قراردادی که بســـته بودید و محرمانه بود 

رسانه ای شد؟

چون در آن زمان کوتاه بین بازیکنان، کادر فنی و حتی هواداران 

محبوبیت پیدا کردم و می خواستند با این کار هواداران را مقابل من 

قرار دهند، درحالی که به جز خدمت و ضرری که با عشق به خاطر 

تیم محبوبم متحمل شدم، چیز دیگری برایم باقی نماند و انصافا 

هم در آن برهه زمانی استقلال شرایط خوبی نداشت. زمانی که 

به حمایت تیم آمدم، انصافا تیم جمع شـــد و با نتایجی درخشان 

به مرحله گروهی لیگ قهرمانان آســـیا صعود کرد. همان تزریق 

مالی به بازیکنان و کادرفنی از لحاظ روحی بســـیار موثر بود و با 

زحمت و تلاشی که داشتند، موجب شدند تا یک بار دیگر پرچم 

استقلال در آسیا بالا رفته و این تیم در پلی آف موفق شود. آقایان 

برای اینکه افکار عمومی را منحرف کنند دست به این اقدام زدند.

در ایـــن مدت بحـــث کمک مالی شـــما )در قالب قرض( به 

پرســـپولیس هم مطرح شد که البته تکذیب کردید. با این 

حال این بحث هنوز ادامه دارد.

این موضوع هم صحت نداشـــت و شایعه ای بود که دوستان راه 

انداختند. شما مطمئن باشید اگر چنین کمکی صحت داشت 

همان طورکه سند قول و قرار من با استقلال را منتشر کردند، سند 

کمک میلیاردی ام به پرسپولیس را هم منتشر می کردند. دستور 

انتشار این اسناد در اختیار مراجع بالاتر از استقلال است؛ پس 

مطمئن باشـــید اگر واقعا اســـنادی از کمک من به پرسپولیس 

داشتند آن را هم تا به امروز رسانه ای کرده بودند.

ورزش @ f a r h i k h t e g a n d a i l y
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موسوی در گفت وگو با »فرهیختگان«: چک و سفته نداشتند، خودشان پیشنهاد جریمه دیرکرد دادند

وزیر شخصا خواست به استقلال پول بدهم
مجیدی با درخواست من از وزیر انتخاب شد                         اگر سندی از کمکم به پرسپولیس بود تا حالا منتشر می شد   آقایان به بهانه استرا به قطر رفتند تا با دی بیاسی تمام کنند!                        

پس از کش وقوس های فراوان به نظر می رسد تکلیف مسابقات 

لیـــگ برتر فوتبال به زودی مشـــخص می شـــود و اگر اتفاق 

خاصی رخ ندهد این هفته زمان آغاز تمرینات لیگ برتری ها 

و همچنین زمان ازسرگیری مسابقات لیگ برتر فوتبال اعلام 

خواهد شد.

دیروز برخی رسانه ها اعلام کردند قرار است مسابقات از ۱۵ 

خرداد و احتمالا به صورت فشـــرده ازســـر گرفته شود و طبعا 

تمرینات تیم ها نیز از چند روز دیگر طبق پروتکل های خاص 

بهداشتی استارت خواهد خورد. پیگیری ها از چند باشگاه نیز 

نشان می دهد بحث آماده باش به تیم ها برای شروع تمرینات 

صحت دارد و اگر ستاد مبارزه با کرونا موافقت نهایی را اعلام 

کند به زودی این اتفاق رخ خواهد داد. این درحالی است که 

عنوان شده برخی تیم ها حتی تمرینات شان را شروع کرده اند.

گفته می شود مقرر شده سه هفته اول پشت درهای بسته باشد 

و بعد از بهتر شدن شرایط، ۵۰ درصد ظرفیت استادیوم  ها با 

رعایت فاصله  گذاری اجتماعی بلیت فروشی شود.

البته دیروز حریرچی، معاون وزیر بهداشت تاکید کرد: »اکثر 

مسابقات ورزشی تعیین تکلیف شده و لیگ ها پایان و قهرمانش 

در اکثر رشـــته ها مشخص شده است، فقط لیگ برتر فوتبال 

تکلیفش نامعلوم اســـت و برای زمان شروع تمرینات  یا ادامه 

تعطیلی ها در آینده تصمیم گیری می شود.«

پیگیری های »فرهیختگان« نشان می دهد مسئولان فوتبال 

تصمیـــم نهایی برای آغاز تمرینات از هفته آینده و اســـتارت 

لیگ از نیمه دوم خرداد را اتخاذ کرده اند، با این حال باید این 

تصمیم به تایید نهایی ستاد مبارزه با کرونا برسد و قرار است 

امروز جلســـه ای در همین خصوص برگزار شود اما تضمینی 

وجود ندارد که خروجی جلسه امروز اعلام موضع رسمی در این 

خصوص باشد چراکه منابع آگاه می گویند برگزاری مسابقات 

موافقان و مخالفان زیادی دارد و اتخاذ تصمیم نهایی به خاطر 

تبعات احتمالی، چندان ساده نیست.

 درخواست کانون مربیان از وزیر برای 

تعطیلی لیگ 

خبر جالبی مرتبط با این مســـاله روز گذشـــته منتشر شد؛ 

کانون مربیان ایران به ریاســـت بیژن ذوالفقارنسب خواهان 

تعطیلی مســـابقات شد. ذوالفقارنسب در نامه ای که به وزیر 

ورزش نوشـــته با آوردن دلایل خود خواهان پایان رقابت های 

فوتبال لیگ نوزدهم شده است. دلایل کانون مربیان به شرح 

زیر اعلام شده است:

١- عدم وجود چشم انداز مشـــخص برای رفع محدودیت ها 

جهت فعالیت های ورزشـــی ازسوی مراجع ذی صلاح و ستاد 

مبارزه با کرونا و ریسک تمرین و مسابقه درصورتی که ویروس 

کرونا به طور کامل ریشه کن نشده باشد.

2- انجام دوران بدنسازی مجدد. براساس اصول علم تمرین، 

۶ هفتـــه دوره آمادگی برای کلیه تیم ها ضروری اســـت که با 

در نظرگرفتن تعداد مســـابقات باقی مانده در لیگ هجدهم 

برگزاری فشـــرده مســـابقات نتایج زیان باری برای سلامتی 

بازیکنان، سرنوشـــت لیگ های فصل بعد و البته برنامه های 

آتی تیم ملی خواهد داشت.

3- زمـــان اندک بین فصل جاری و فصل آتی. همان گونه که 

مســـتحضرید فاصله زمانی حداقل ۹ هفته ای بین دو فصل 

مسابقات از الزامات برگزاری لیگ های استاندارد است. از این 

زمان به طور معمول حداقل سه هفته برای دوران خارج از فصل 

)استراحت بازیکنان با هدف کاهش استرس های فیزیکی و 

ذهنی ناشی از یک فصل تمرین مسابقه( و ۶ هفته به تمرینات 

پیش از فصل جهت کســـب شاخص های آمادگی جسمانی 

برای شـــروع لیگ جدید اختصاص داده می شـــود و طبیعتا 

عدم اجرای صحیح )کوتاه کردن زمان دوره ها( هرکدام از این 

دو دوره زمانی می تواند منجر به افزایش ریســـک مصدومیت 

بازیکنان و از بین رفتن سرمایه های باشگاهی و ملی شود.

4- نامه اکثریت قاطع تیم های لیگ برتر )۱3 تیم از ۱۶ تیم( 

به فدراسیون فوتبال مبنی بر اعلام پایان لیگ.

۵- اعـــلام پایان برخی از لیگ های معتبـــر با توجه به تاکید 

مقامات پزشـــکی فیفا مبنی بر عدم شروع لیگ های داخلی 

و توصیه به اعلام پایان این مسابقات.

۶- با در نظر داشتن ویژگی های جغرافیایی و جمعیتی کشور 

و سیاست های فیفا در توسعه و گسترش فوتبال، این پتانسیل 

وجود دارد که لیگ آینده بدون ســـقوط هیچ کدام از تیم ها 

به جای ۱۶ تیم با ۱۸ تیم برگزار شود.

  گزارش

آماده باش شروع تمرینات با وجود درخواست کانون مربیان برای لغو مسابقات

در انتظار تایید ستاد مقابله با کرونا برای استارت فوتبال از اواسط خرداد

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار


